
Angol nyelvtanfolyam Máltán 

Szőke-Tóth Emőke tanárnő beszámolója 

Amikor januárban felvetődött a lehetőség, hogy jelentkezzek külföldi nyelvtanfolyamra, először nagyon 

megrémültem. „Hát én nem is tudok annyira angolul, hogy nekivágjak egy ilyen útnak! Egyedül a nagyvilágban?” 

Kértem egy kis gondolkodási időt. Nem hagyott nyugodni a gondolat, hogy esetleg elszalasztom életem egyik 

lehetőségét arra, hogy világot lássak, tanuljak, élményekkel gazdagodjak. Miután kiderült, hogy ketten mehetünk 

Trepák Ildikó tanárnővel, nem haboztam tovább. Igent mondtam és nekiláttam feleveníteni poros angoltudásomat. 

Mondanom sem kell, hogy felejthetetlen élményben volt részem. Málta, bár Európa része, mégis inkább arab földön 

éreztem magam. Kövek mindenütt, itt-ott olajfák és arabnak hangzó nyelven beszélő emberek. Lenyűgöztek a 

középkori épületek Vallettában (főváros), Mdinában és a sok gyönyörű öböl, partmenti barlangok, a tengervíz 

megannyi színe és a máltai lovagok története. Egy apró sziget ez, amit sok hatalom akart uralni: a föníciaiak, a 

karthágóiak, a rómaiak, a görögök, az arabok, a normannok, az aragóniaiak, a Szent János lovagok, a franciák és a 

britek. Végül 1964-ben sikerült kivívni a függetlenséget.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 



A történelmi emlékhelyek mellett jól megférnek a túristák szórakozási igényeit kielégítő városrészek. Ilyen volt 

San Giljan Paceville nevezetű negyede, ahol az én szállásom és nyelviskolám volt. Annyiban volt ez zavaró, hogy aludni 

csak csukott ablakok mellett lehetett a zajos éjszakai élet miatt. 

 

A nyelviskolában egy mini csoportba kerültem, ahol hárman tanultunk öt napon keresztül. A kis létszám lehetővé 

tette, hogy folyamatosan beszéljek. Minden reggel elmeséltük egymásnak, hogy merre jártunk előző délután. 

Ötleteket adtunk egymásnak, mit érdemes megnézni, megkóstolni. Észre sem vettük és ragadtak ránk az új szavak, 

kifejezések. A tanárunk nagyon kedves, türelmes volt. Bátorított végig bennünket, sok ötletet adott, amivel tovább 

tudjuk fejleszteni tudásunkat itthon is. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Nagyon köszönöm az Erasmus + programnak, a kollégáimnak hogy elmehettem és sok-sok élménnyel 

gazdagodhattam. Bátorítok mindenkit, hogy használja ki ezt a lehetőséget, amennyiben alkalma nyílik rá. 

 


